
Protokół nr XLVI/2022 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 24 marca 2022 o godz. 15:05, a 

zakończono o godz. 17:22 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył XLVI Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 24 marca 

2022 roku. Na wstępie przywitał Pana Wójta Antoniego Rumiana, Pana Zastępcę Jarosława 

Sadowskiego, panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Radnych, Sołtysów oraz pozostałych 

pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży jak i poza miejscem 

sprzedaży na terenie Gminy Michałowice. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich 

znajdujących się na terenie Gminy Michałowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLV/366/2022 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 28 lutego 2022r. w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego 

zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonym miejscu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Jabłoniami w miejscowości 

Michałowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Wójta Gminy Michałowice. 

15. Dyskusja wolne wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 



Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z XLV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z XLV Sesji Rady Gminy Michałowice, 

był do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do 

tych protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

XLV Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Protokół został zatwierdzony. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radna Iwona Bińczycka -Kołacz zrzekła się mandatu 

radnej Gminy Michałowice i zgodnie z postanowieniem komisarza wyborczego z dniem 18 

marca przestała pełnić funkcję radnej. Nowy radny okręgu Więcławice zostanie wybrany w 

ciągu trzech miesięcy. /załącznik nr 3 do protokołu/. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022. 

Głos zabrała Katarzyna Krawczyk – pracownik GOPS w Michałowicach. 

W związku z nowelizacją ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi konieczne jest zaktualizowanie naszego programu przeciwdziałania 



alkoholizmowi i narkomanii na 2022 rok. Dotychczasowo podjęty program został 

zaktualizowany o przeciwdziałanie uzależnieniom behawioralnym. Dodatkową zmianą w 

programie jest dodanie w  celu 5 Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem 

przepisów określonych w art. 131 i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego 

punktu B Zawiadomienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa. W pozostałych punktach 

program pozostaje bez zmian. 

Rozpoczęto dyskusję nad przedstawioną uchwałą.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 4 do protokołu/. 

Radny W. Dyna: widzimy, że znacznie wzrosła liczba wniosków oraz posiedzeń komisji. 

Pani K. Krawczyk: wzrost ten spowodowany był pandemią i tym, że ludzie stanęli przed 

nowymi problemami z którymi nie umieli sobie poradzić.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/371/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz. 

Uchwała została podjęta.  



Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Katarzyna Krawczyk – pracownik GOPS w Michałowicach. 

W związku z koniecznością dopracowania wytycznych związanych z jednorazową sprzedażą 

alkoholu został opracowany projekt uchwały określający wymogi jakie musi spełnić dane 

miejsce. W poprzedniej uchwale z 2018 roku doprecyzowany został punkt określający 

najkrótszą drogę dojścia do takiego lokalu. Zmianie uległ również punkt określający wymogi 

dotyczące lokalizacji jednorazowych punktów sprzedaży alkoholu.  

Otwarto dyskusję. 

Radna W. Wesołowska: uważam, ze powinniśmy się zastanowić nad tym aby zmniejszyć 

ilość  miejsc sprzedaży alkoholu i jego dostępności dla dorosłych i młodzieży. To był by 

pierwszy krok w walce z alkoholizmem.  

Pan Wójt: na podstawie mojego doświadczenia wiem, że ograniczanie ilości tych miejsc nie 

jest dobrym wyjściem dla gminy. Ponieważ duże kontrowersje wzbudza to kto dostanie dane 

pozwolenie na sprzedaż a kto nie. Ograniczenie sprzedaży tylko w naszej gminie nie 

przyniesie skutku bo utworzą się nielegalne miejsca dystrybucji bądź mieszkańcy będą się 

zaopatrywać w sąsiednich gminach.  

Dalsza dyskusja na temat lokalizacji miejsc sprzedaży alkoholu na terenie gminy.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 5 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/372/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Elżbieta Zębala 

PRZECIW (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży jak i poza 

miejscem sprzedaży na terenie Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Katarzyna Krawczyk – pracownik GOPS w Michałowicach. 

Na wniosek referatu rozwoju gospodarczego proponujemy zwiększenie ilości miejsc 

sprzedaży alkoholu, które są spożywane w miejscu jego sprzedaży zwiększamy o trzy 

lokalizacje w każdej z grup.  W sprawie tej uchwały zostały ogłoszone konsultacje społeczne 

jednak nie wpłynęły do nas żadne uwagi czy wnioski.  

Otwarto dyskusję. 

Radna W. Wesołowska: uważam, że przy tak dużej ilości osób uzależnionych takie 

zwiększenie uważam za bezzasadne.  

Radny W. Dyna: uważam, że takie obostrzenia powinny być wprowadzone ustawowo 

ponieważ lokalnie nie jesteśmy w stanie zwalczyć problemu. 

Radna E. Cielecka: uważam, że najważniejsze jest jakie mamy podejście do picia alkoholu we 

własnym domu.  

Dyskusja na temat spożywania alkoholu i miejsc jego sprzedaży.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 6 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/373/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 



sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży jak i poza 

miejscem sprzedaży na terenie Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Elżbieta Zębala 

PRZECIW (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz. 

Uchwała została podjęta.  

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich 

znajdujących się na terenie Gminy Michałowice. 

 

Głos zabrał Pan Wójt Antoni Rumian. 

Uchwała ta ma uregulować zasady korzystania z naszych świetlic wiejskich. Dotyczy to 

miejscowości Górna Wieś, Pielgrzymowice plac zabaw, Prawda plac zabaw, Sieborowice plac 

zabaw, Kończyce, Zdzięsławice. Nie dotyczy to świetlicy w Masłomiącej czy Młodziejowicach 

bo za nie odpowiada GOPS  oraz strażnic, które należą do OSP. Regulamin rozróżnia pojęcie 

użyczenia i wynajmu. Użyczenie ma miejsce na potrzeby lokalnej społeczności a komercyjny 

wynajem na prywatne imprezy czy zajęcia będzie się wiązał z koniecznością zawarcia umowy 

z gminą. Podpisywaniem takich umów będzie zajmować się p. Katarzyna Włodarczyk.  

Otwarto dyskusję. 

Radna W. Wesołowska:  jaki będzie koszt takiego najmu? 

Pan Wójt: koszt będzie zależny od standardu danego lokalu.  



Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały /załącznik nr 7 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/374/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze świetlic 

wiejskich znajdujących się na terenie Gminy Michałowice  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz. 

Uchwała została podjęta.  

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLV/366/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 lutego 2022r. w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu. 

 

Głos zabrał Pan Wójt Antoni Rumian. 

Uchwała ma na celu sprostowanie błędu w uchwale która podjęliśmy na poprzedniej sesji 

gdzie był zapis, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, teraz wprowadzamy zmianę, 

że uchwała wchodzi w życie 14 dni po ogłoszeniu w dzienniku urzędowym województwa. 

Takiej poprawki należy dokonać tez w przedstawionym projekcie.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 



Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała poprawkę i 

projekt uchwały /załącznik nr 8, 9 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawki do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XLV/366/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 lutego 2022r. w sprawie 

wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu.. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Poprawka została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały XLVI/375/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie zmiany uchwały nr XLV/366/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 28 lutego 2022r. w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

na wyznaczonym miejscu. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 Uchwała została podjęta. 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Jabłoniami w miejscowości 

Michałowice. 

Głos zabrał Jarosław Sadowski Zastępca Wójta Gminy Michałowice.  

Szanowni Państwo, uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Jabłoniami w miejscowości 

Michałowice. Jest to ulica prywatna będąca przecznicą od ul. Granicznej. Nazwa 

niepowtarzalna, jeszcze takiej na naszym terenie nie mamy.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały /załącznik nr 10 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/376/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Jabłoniami w 

miejscowości Michałowice.  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 Uchwała została podjęta. 



Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Głos zabrała Agata Krzyżak-Szota Skarbnik Gminy Michałowice.  

Uchwała dotyczy udzielenia pomocy obywatelom Ukrainy. Na posiedzeniu komisji dokonano 

zmiany zapisu w nagłówku uchwały, który otrzymuje brzmienie w granicach posiadanych 

środków finansowych i składników mienia komunalnego Rada Gminy Michałowice uchwala, 

co następuje.  Gmina Michałowice udziela obywatelom Ukrainy, którzy przybyli na 

terytorium Rzeczypospolitej Polskiej bezpośrednio z terytorium Ukrainy w związku z 

działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium tego państwa, oraz obywateli Ukrainy 

posiadających Kartę Polaka, którzy wraz z najbliższą rodziną z powodu tych działań 

wojennych przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, pomocy polegającą na: 

1) zakwaterowaniu; 

2) zapewnieniu całodziennego wyżywienia; 

3) zapewnieniu transportu do miejsc zakwaterowania, o których mowa w pkt 1, między nimi 

lub do ośrodków prowadzonych przez Szefa Urzędu do Spraw Cudzoziemców w których 

obywatelom Ukrainy udzielana jest opieka medyczna; 

4) finansowaniu przejazdów środkami transportu publicznego oraz specjalistycznego 

transportu przeznaczonego dla osób z niepełnosprawnością  

5) zapewnieniu środków czystości i higieny osobistej oraz innych produktów. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy a uchwała wchodzi w życie 14 do po 

opublikowaniu w dzienniku urzędowym z mocą obowiązywania od 24 lutego.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny W. Dyna: to ma być dofinansowane przez wojewodę? 

Pani Skarbnik: mieszkańcy będą do nas składać wnioski i my na ich podstawie będziemy 

wnioskować do wojewody o przekazanie nam środków na ten cel. Te zadania, które na ten 

moment w tym zakresie wykonujemy są zadaniami dodatkowymi dla gminy.  



Radna W. Wesołowska: ile na ten moment gmina Michałowice zaproponowała miejsc dla 

uchodźców? 

Pan Wójt: na ten moment nie zaproponowaliśmy jeszcze żadnego ale będziemy o tym 

rozmawiać jeszcze w wolnych wnioskach.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała poprawkę oraz projekt uchwały 

/załącznik nr 11, 12 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawki do uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Poprawka została podjęta. 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/377/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r.w sprawie udzielenia pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 



Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 Uchwała została podjęta. 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice. 

Głos zabrała Agata Krzyżak-Szota Skarbnik Gminy Michałowice. 

Trzy sołectwa z terenu gminy zmieniły przeznaczenie funduszu sołeckiego w celu udzielenia 

dotacji na rozbudowę garażu OSP w Więcławicach w wysokości 13 000,00zł.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 13 do 

protokołu/. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 14 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/378/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP Więcławice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 

 Uchwała została podjęta. 

 

 



Ad 12, 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2032. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo, uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na rok 2022. 

Pozwolę sobie omówić ją razem z Wieloletnią Prognozą Finansową. W związku z 

zarządzeniem z dnia 18 marca musiałam dokonać autopoprawki do tych uchwał. Zarządzenie 

to nie wpływa na same zmiany w budżecie oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej tylko na 

stan przed i po zmianach. Dokonujemy również poprawki podstawy prawnej w WPF. 

Zwiększamy dochody o kwotę 2  091 000,00 oraz wydatki o kwotę 2 822 000,00. Zmiany te 

wynikały głównie z otrzymania dofinansowania z rządowego funduszu dróg na II etap 

przebudowy ul. Warszawka, wpłynęło to również na zmiany w WPF. Zabezpieczyliśmy środki 

na wypłatę pomocy uchodźcom, zmiany z tytułu zakupu oprogramowania. Otrzymaliśmy 

dodatkowe środki z rezerwy na pomoc psychologiczno-pedagogiczną. Jeśli chodzi o zmiany w 

WPF to wiążą się one ze zmianami w budżecie. Uwzględniliśmy dotację dla OSP oraz 

przebudowę ul. Warszawka.   

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowana przedstawione poprawki i projekty 

uchwał /załącznik nr 15, 16, 17, 18 do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowana przedstawione poprawki i projekty 

uchwał /załącznik nr 19, 20, 21, 22 do protokołu/. 

Radny M. Kozłowski: mamy zwiększenie dotacji dla biblioteki, dlaczego? Drugie pytanie 

dotyczy oprogramowania, dlaczego tak często je wymieniamy?  

Pani Skarbnik: zwiększamy dotację o 50 000,00 zł ponieważ konieczna jest naprawa windy w 

budynku biblioteki. Jeśli chodzi o oprogramowanie to wynika to z faktu iż stale przyrasta nam 

mieszkańców i niektóre z darmowych programów, które używaliśmy dotychczas nie są w 

stanie prawidłowo funkcjonować. Zmian takich wymagają od nas również zmiany przepisów 

oraz ochrona danych osobowych.  



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawek do uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Poprawki zostały przyjęte.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/379/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2022 rok  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawek do uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2032. 



Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Poprawki zostały przyjęte.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVI/380/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2022-2032. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

 

Uchwała została podjęta. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Wójta Gminy Michałowice. 

 

Głos zabrał Jarosław Sadowski Zastępca Wójta Gminy.  

Na działania Wójta Gminy została złożona skarga przez jedną z mieszkanek miejscowości 

Więcławice. Bardzo proszę o uznanie skargi za bezzasadna. Pani, Która ma działkę obok 



szkoły w Więcławicach złożyła skargę na to ze gmina złożyła wniosek o zasiedzenie działki 

przy szkole na, której znajduje się stare ogrodzenie szkoły oraz na to że gmina nie 

wybudowała nowego ogrodzenia. Pretensje Pani zaczęły się w momencie gdy rozpoczęliśmy 

budowę boisk sportowych koło szkoły co wiązało się z budową nowego ogrodzenia w 

miejscu gdzie do tamtej pory go nie było. Pani wtedy uznała, ze inwestycja wchodzi w jej 

własność. Został więc zatrudniony geodeta, który określił punkty graniczne.  Okazało się że 

inwestycja nie narusza własności mieszkanki. Mimo to wezwała ona PIMB i starała się nam 

budowę utrudnić. W wyniku pomiaru okazało się, że w starej dokumentacji są pewne 

nieprawidłowości i stary płot faktycznie częściowo biegnie po terenie który na mapach 

należy do Pani. W związku z czym aby uregulować stan prawny wnieśliśmy sprawę do sądu o 

zasiedzenie. Zdajemy sobie sprawę, że dla mieszkanki może takie rozwiązanie nie być 

korzystne jednak zyskuje na nim cała gmina dlatego jest ono właściwym. Co do sprawy 

ogrodzenia to mają państwo załączone pismo, w którym piszę że płot zostanie wybudowany 

w ramach prowadzonej inwestycji czyli przy budowie boiska, co zostało wykonane. 

Natomiast dopóki nie zostanie uregulowany stan prawny działki nie możemy wybudować 

nowego ogrodzenia w miejscu starego. Jeśli chodzi o rzekome zagrożenie ze strony 

ogrodzenia jakie może ono stwarzać dla dzieci to nie mieliśmy takich zgłoszeń ani od dyrekcji 

ani od rodziców uczniów. Proszę o uznanie skargi za bezzasadną.  

Rozpoczęto dyskusję.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 23 do protokołu/. 

Radny W. Dyna: chciałem zwrócić uwagę, że Pani pisze o tym, że chciała zawrzeć ugodę oraz 

to że w rozmowie z Wójtem zostało jej obiecane, że to ogrodzenie zostanie wykonane.  

Zastępca Wójta: wydaje mi się, że kwestie ogrodzenia Państwu wyjaśniłem i to ogrodzenie, 

które w piśmie było obiecane zostało wybudowane, pozostały remont zostanie wykonany po 

otrzymaniu wyroku sądu. Co do ugodowości Pani to najlepiej  o jej ugodowym podejściu 

świadczy wezwanie PIMB-u na naszą budowę oraz działanie przez pełnomocnika.  

Pan Przewodniczący: uważam, że powinniśmy działać prospołecznie  i nie możemy się 

dziwić, że Pani się czuje pokrzywdzona. Jednak jeśli wnieśliśmy o zasiedzenie to musimy 

poczekać na wyrok sądu.  



Dyskusja na temat skargi mieszkanki na działania Wójta. 

Podczas tego punktu salę opuścił Radny Jakub Fluder. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały XLVI/381/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie skargi na działania Wójta Gminy Michałowice 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Jakub Fluder 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta. 

Ad 21. Dyskusja, wolne wnioski. 

Pan Wójt: jeśli chodzi o sytuację z uchodźcami na naszym terenie to na ten moment w 

naszych budynkach komunalnych nie mamy żadnych uchodźców ponieważ nie mamy tam 

odpowiednich warunków. Ewentualnie możemy jakieś osoby przyjąć do remizy w Woli 

Więcławskiej i Książniczkach tylko tam nie mamy pryszniców, są tylko umywalki. W 

pozostałych budynkach mamy ogrzewanie gazowe i nie jest nas stać aby je przy tych 

kosztach gazu ogrzewać. Na wszelki wypadek mamy przygotowane miejsca dla 50 osób w 

szkole w Raciborowicach gdzie ten węzeł sanitarny jest odpowiedni jednak obecność 

uchodźców mocno zakłócała by funkcjonowanie szkoły. Starosta przygotowuje również na 

przyjęcie uchodźców budynek dawnego domu dziecka w Sieborowicach.  



Następnie Wójt przedstawił informacje na temat ilości uchodźców na naszym terenie oraz w 

powiecie. Przybliżył również mechanizm przyznawania zwrotu kosztów za udzielenie 

schronienia uchodźcom.  

Zastępca Wójta: na naszej stronie internetowej są dostępne wszystkie niezbędne informacje 

związane z uchodźcami. Szacuję, że w naszej gminie mamy około 400 osób z czego połowa to 

dzieci. W urzędzie stanu cywilnego mamy cały czas dużą liczbę osób które zgłaszają się po 

wydanie nr PESEL w celu lepszej obsługi zatrudniliśmy panią pochodzenia Ukraińskiego aby 

łatwiej pokonać barierę językową. Uchodźcy mogą się również ubiegać o wszystkie  

świadczenia z zakresu opieki społecznej. Natomiast mieszkańcy, którzy przyjęli uchodźców 

mogą do nas składać wnioski o zwrot kosztów utrzymania w wysokości 40 zł na osobę za 

dobę. Największym wyzwaniem dla nas będzie zapewnienie edukacji dla tych dzieci, których 

jest bardzo dużo. Wymagać to będzie zatrudnienia nauczyciel oraz znalezienia lokalizacji w 

których będziemy mogli prowadzić dla nich zajęcia. Wskazanie takich lokalizacji będzie 

wymagało podjęcia przez Państwa stosownych uchwał.  

Dyskusja na temat uchodźców przebywających na terenie gminy Michałowice.  

Radny W. Dyna: ostatnio otrzymaliśmy sprawozdanie z działań policji za zeszły rok czy 

możemy otrzymać takie sprawozdanie od naszych strażników gminnych?  

Pan Wójt: przygotujemy takie sprawozdanie.  

Radny W. Dyna: przypominam również, że konieczne jest wykonanie nakładki asfaltowej w 

Sieborowicach.  

Pan Wójt: pamiętamy o tej drodze.  

Radna A. Szydłowska: po raz kolejny wnioskuje o powołanie zespołu, który zajmie się 

pracami nad rozbudową szkoły w Michałowicach ponieważ nie mamy tam już miejsca a 

dzieci jest coraz więcej. Konieczne jest również wyremontowanie dachu na tej szkole 

ponieważ już przecieka.  

Pan Przewodniczący: sądzę, że musimy przygotować plany operacyjne do działań które 

mamy uwzględnione w strategii.  Do Rady wpłynęło pismo w sprawie jakości usług 

świadczonych przez ośrodek zdrowia w Michałowicach. Jest to problem o którym już 



niejednokrotnie rozmawialiśmy bo wiemy, że jest z tym na naszym terenie problem.  Sądzę, 

że tymi tematami powinna zając się również komisja oświaty.  

Dyskusja na temat kosztów i kolejności realizacji poszczególnych inwestycji.  

Radny A. Jurek: na ciągu pieszo rowerowym nie widać oznakowania poziomego. 

Pan Wójt: tam przed zimą było to tylko na szybko namalowane a teraz będzie poprawiane 

już tą właściwą farbą. Jeszcze chciał bym powiedzieć, że niebawem musimy ogłosić wybory 

do rady seniorów ponieważ dotychczasowym członkom upływa kadencja.  

Radna Z. Puchalska- Wilk: na kwietniowej sesji członkowie rady przedstawią swoje 

sprawozdanie. Natomiast obecnych sołtysów proszę o zachęcanie swoich mieszkańców do 

kandydowania na członka rady.  

Dyskusja na temat rady seniorów i jej funkcjonowania.  

Radna A. Szydłowska: chciała bym zaznaczyć, że w naszej gminie poza klubami seniorów 

świetnie funkcjonują również koła gospodyń oraz różne stowarzyszenia. Uważam, że należy 

pomyśleć o jakimś systemie grantowym, który mógł by wesprzeć ich działalność.  

Ad 11. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XLVI Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  24 

marca 2022 r. 

 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


